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SLOVO
ÚVODNÍ

“Drahé děti! 
Nechť je vám tento čas časem modlitby." 

Ké

ČLENKA
CENTRA MEDJUGORJE, Z.S.
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Monika Škařupová

Panna Maria dává toto poselství v období, kdy vrcholí
postní doba. Na jejím začátku jsem se rozhodla, že
televizi a internet vyměním za nějakou duchovní
literaturu. Vzala jsem do rukou knihu Mirjany Soldo: 
 „Mariino srdce zvítězí“. 
Autobiografie vizionářky z Medjugorje mě pohltila natolik,
že jsem knihu přečetla téměř jedním dechem. Když
vypráví o své rodině, zmiňuje mimo jiné, jak my jako
rodiče nemáme vždy trpělivost, když máme něco dokola
říkat svým dětem. 
Panna Marie se neunavila. Je plná trpělivosti a stále čeká,
kdy vezmeme vážně její slova. Tak jasné a jednoduché
poselství, nad kterým nemusíme moc hloubat. 
Udělejme radost naší Matce, zaklekněme a otevřeme svá
srdce k modlitbě. Pak vykouzlíme na její tváři úsměv. A co
může být pro dítě lepší, než vidět svoji Matku šťastnou?

Poselství z 25.3.2023
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MATKA A
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KATECHEZE NA TÉMA DUCHOVNÍCH OBNOV 2023 V MEDJUGORJE:
Evangelium podle Matouše: Ještě když mluvil k zástupům, hle, jeho matka a bratři stáli
venku a chtěli s ním mluvit. Někdo mu řekl: „Hle, tvá matka a tvoji bratři stojí venku a
chtějí s tebou mluvit.“ On však odpověděl tomu, kdo mu to řekl: „Kdo je má matka a kdo
jsou moji bratři?“ Ukázal na své učedníky a řekl: „Hle, moje matka a moji bratři. Neboť
kdo činí vůli mého Otce v nebesích, to je můj bratr, má sestra i matka.“ (Mt 12,46-50)

takovou touhu po Pánu a a o co víc
to muselo naplňovat Marii! Proto ji
anděl vítá slovy: „Buď zdráva,
milosti plná!“ Mariino srdce je zcela
obráceno k Bohu. Je naplněno jeho
milostí. A ona žije zcela ponořená
do jeho bytí. Proto je tak krásná a
okouzlující. Proto je tak sladká a
jemná, protože je ponořena v Bohu.
Toto je obraz i pro nás, jací bychom
měli být, o co bychom měli usilovat.
I když jsme hříšní a slabí lidé, měli
bychom Marii mít neustále před
očima. Ukazuje nám cestu. Cestu
víry. Je naším vzorem. Jde před
námi, aby nás všechny přivedla ke
svému Synu.
Ačkoli v tomto evangelijním úryvku
nejsou Ježíšova matka a bratři
popsáni tak, jak bychom očekávali,
neměli bychom si myslet, že byli
vyloučeni z Ježíšova poslání nebo že
je od sebe odmítl.
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V této krátké pasáži, která hovoří o Ježíšových skutečných příbuzných, nám Marie
opět poskytuje příklad následování Krista a plnění Boží vůle. I když by se na první
pohled mohlo zdát, že Marie, jako Ježíšova matka, je zde v nezáviděníhodném
postavení, po opakovaném čtení a rozjímání o Božím slově je nám jasné, že Marie je
skutečně Ježíšovou pravou příbuznou v tom smyslu, v jakém to Ježíš říká.
Maria mohla posloužit Bohu pouze jako žena, která porodí Ježíše. Mohl jí pouze vzít
její tělo, připravit tělo na narození Syna, a tak by Marie sloužila jako ta, která v určité
chvíli spolupracovala s Bohem. Ale Bůh žádá od Marie ještě více. Bůh připravuje její
srdce, aby se stala jeho pravou matkou a jeho opravdovou učednicí. Bůh nevzal
Mariino tělo jen proto, aby dal svému Synu fyzickou podobu, ale připravil Mariino
srdce, její duši, aby mohla být matkou i nám.
Marie tak byla neposkvrněně počata. Byla osvobozena od prvotního hříchu. Ale
nejen že může fyzicky porodit Syna Božího, ale její srdce patří zcela Bohu. Ta, která
je bez hříchu, její srdce patří zcela Bohu. My, kteří nejsme bez hříchu, i my cítíme 



Evangelisté se neobtěžují popsat nám situaci tak, abychom znali všechny
podrobnosti. Hodně vynechávají, aby se soustředili na to, co je důležité. Je důležité
předat čtenářům Ježíšovo poselství o spasení. A co nám chce Ježíš těmito slovy říci?

Když budeme rozjímat o
Božím slovu, snáze
poznáme Boží vůli a
dostaneme od Něj sílu,
abychom ji mohli
uskutečnit.
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Ježíš nám chce říci, kdo jsou jeho skuteční příbuzní. Chce nám říci, že pouta
duchovního příbuzenství jsou větší než svazky fyzického příbuzenství. Naše spojení s
Bohem by mělo být nade vším, dokonce i nad rodinnými vazbami. Jsou zde zmíněni
Ježíšovi bratři. Jde totiž o výraz používaný k označení širšího příbuzenského vztahu
jako nynější příbuzní. Nic jim to neprospěje, že jsou Ježíšovi příbuzní, jestliže se svým
životem nerozhodnou pro Boha. I oni jsou povoláni plnit Boží vůli, žít podle Božího
slova, podle Božích přikázání, bez ohledu na to, že jsou Ježíšovými příbuznými. Ježíš
jasně poukazuje na to, že jeho praví bratři jsou ti, kdo plní vůli jeho Otce.
Toho bychom se měli držet, drazí bratři a sestry. Tady si říkáme bratři a sestry. Stali
jsme se jimi křtem. Jsme bratři a sestry v Kristu. Jsme v něm spojeni, pokud se
snažíme žít podle jeho slova. Můžeme svobodně říci, že pokud pro jeho příbuzné nic
neznamenalo, že jsou pokrevně spřízněni, nebude pro nás nic znamenat skutečnost,
že jsme byli pokřtěni a že se nazýváme jeho - křesťané, pokud se pro Něj
nerozhodneme každý den a nebudeme plnit Boží vůli. To je naše výzva. Každý den
konat Boží vůli!
A jak to udělat? Někdy se nám Boží vůle zdá tak tajemná a skrytá, že je pro nás těžké
ji odhalit a jasně vidět. Ježíš nás nenechal samotné trpět na tomto světě. Zůstal s
námi. Pomáhá nám. Zůstal s námi ve svém slově – v Bibli – zůstal s námi ve
svátostech, v církvi. Proto jsme povoláni k účasti na životě církve. Být křesťany nejen
na papíře, nejen slovy, ale srdcem a duší, toužící po Pánu a jeho slovech celou svou
bytostí. Když budeme rozjímat o Božím slovu, snáze poznáme Boží vůli a dostaneme
od Něj sílu, abychom ji mohli uskutečnit.
Ježíš nám dal Marii za Matku. A Ona je pro nás skutečným vzorem víry. V této pasáži
není Marie Ježíšovými slovy zraněna. Nebyl k ní hrubý. Proč? Na tuto otázku
bravurně odpověděli staří církevní otcové. Říkali, že Marie se nejprve stala Ježíšovou
učednicí a poté se stala jeho matkou. Jak to? Totiž, když anděl přišel k Marii a když jí
vysvětloval Boží plán, nerozuměla všemu, ale souhlasila s Boží vůlí. Řekla Bohu
„ano“ a stala se tak skutečnou Ježíšovou učednicí. Ta, která plní Boží vůli. Tak žila
celý svůj život.   A  její   přítomnost   v   Ježíšově   umučení  i  její život s první církví po 
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Ježíšově vzkříšení a nanebevstoupení o tom svědčí. Marie je skutečná Ježíšova
učednice a jeho pravá příbuzná.
Ježíš chce, abychom jako Marie lpěli na jeho slovech, na Boží vůli. Možná to pro nás
nebude vždy tak jasné nebo snadné, ale určitě nás to přiblíží Bohu. Buďme jako
Marie. Řekněme Bohu „ano“, konejme Jeho vůli, žijme podle Jeho přikázání a tak se
staneme Jeho pravými příbuznými, bratry a sestrami Ježíše.

Drazí přátelé, v Medjugorje jsme všichni v Mariině škole. Maria nás na tomto místě 
 zvláštním způsobem učí, jak se stát Ježíšovými pravými příbuznými, jak se sblížit s
Ním, ale i se všemi ostatními. Díky Eucharistii, Adoracím, uctívání kříže, modlitbě
růžence, zpovědi, půstu, Bibli... Je tu také mnoho mezinárodních duchovních obnov
a seminářů půstu, modlitby a ticha. To vše jsou duchovní snahy, které očišťují náš
rozum, city a náhled, abychom mohli jasně rozpoznat Boží vůli a žít podle jeho slova.
Proto byste v tom měli vytrvat. Stejně jako i my každý den setrváváme v tomto
povolání, v modlitbě. Přidejte se k nám a pojďme společně po cestě spásy.

Ať vás všechny provází přímluva Královny míru!

FRA ZVONIMIR
PAVIČIĆ

Zdroj fotografie: https://www.medjugorje.de/

Narodil se v roce 1989 v Mostaru, do
školy chodil v Širokom Brijegu. V
roce 2017 promoval na Katolické
teologické fakultě v Záhřebu. V roce
2017 byl vysvěcen na kněze. Od
roku 2022 je farářem v Medjugorje.

Zdroj textu: https://radio-medjugorje.com/duhovnost/kateheza-fra-zvonimira-pavicica-evo-majke-moje-i-brace-moje-mt-
12-49/



FRA STIPAN KLARIĆ  

POBOŽNOST
KŘÍŽOVÉ CESTY

Proč nejsou texty křížové cesty,
počet zastavení a jejich obsah
vždy stejné?
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Křížová cesta je pobožnost, nikoli liturgie, která se musí řídit přísně stanovenými
pravidly, i když křížová cesta má také své zákonitost a pravidla.
Vyvíjela se již od prvních století, jak nám dosvědčuje cestopis poutníka Egerija. Svědčí
o tom, že ve čtvrtém století křesťané procházejí Jeruzalémem od Olivové hory přes
místo, kde byl Ježíš mučen, zastaví se, rozjímají Písmo svaté, pomodlí se a jdou až na
Kalvárii, tedy  na místo Ježíšova pohřbu.   Později   se pobožnost poutí   do  Jeruzaléma 

rozvinula a tato
pobožnost se začala
vykonávat i na jiných
místech a farnostech,
a to především díky
františkánům, kteří
byli propagátory této
pobožnosti.
Obvykle se na
kopcích, které
dostávaly jméno
Kalvárie, stavěly
zastavení a konala se
na nich pobožnost
Křížové cesty.

 Postupem času, zejména zásluhou františkána, sv. Leonarda z Portomaurici, který žil
v 17. a 18. století a byl velkým propagátorem této zbožnosti, došlo ke standardizaci
počtu 14 zastavení, jak je známe dnes. Nejčastěji se podle tohoto standardu modlí,
počínaje Ježíšovým odsouzením až po uložení Jeho těla do hrobu. Těchto 14 zastavení
bylo nejprve ve františkánských kostelech, kde se modlila křížová cesta, a později, od
poloviny 18. století, to byl inventář a součást dalších kostelů. Dnes není téměř žádný
kostel, kde by se křížová cesta nemodlila.
Obrazy či reliéfy křížové cesty popisují obsah Ježíšova umučení podle oněch 14
zastavení.  



Rozjímání o Ježíšově
utrpení má v nás
probudit vděčnost
Pánu...
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Křížová cesta není liturgií a nemá svá přísná
pravidla. O umučení Ježíše lze rozjímat i podle
některých jiných zastavení, jak to vidíme
například při modlitbě Křížové cesty v Koloseu
- kdy se užívají jiná zastavení Ježíšova utrpení
oproti klasickým 14, na která jsme zvyklí.
Obsah textů týkajících se křížové cesty může
být jiný, protože jde o pobožnost. 
Dnes máme více textů rozjímání Křížové cesty,
některé jsou vhodné spíše pro osobní
modlitbu a rozjímání, jiné pro menší skupiny a 
některé jsou vhodné pro veřejnou pobožnost. Jde o krásnou a užitečnou pobožnost.
Rozjímání o Ježíšově utrpení má v nás probudit vděčnost Pánu za Jeho lásku, kterou
nám projevil svým utrpením a smrtí, díky níž jsme získali život.

Zdroj textu: https://radio-medjugorje.com/istaknuto/pitajte-svecenika-fra-stipan-klaric-o-poboznosti-kriznog-puta/



ÚNOR / BŘEZEN 2023

STATISTIKA 
FARNOSTI
Podaných svatých přijímání:   
     44.000  /  86.000
Koncelebrujících kněží:  
      1.026  /  1.956

27.2.-3.3.2022

V MEDJUGORJE SE KONALO
GENERÁLNÍ SHROMÁŽDĚNÍ UNIE
MENŠÍCH BRATŘÍ EVROPY
V Medjugorje proběhlo XV. generální shromáždění Unie
menších bratří Evropy - UFME (Unio Fratrum Minorum
Europae). Tématem bylo „Budoucnost UFME – kde jsme
začali, kde jsme dnes, čím chceme být“, a začalo v pondělí
27. února 2023 večerní mší svatou, kterou celebroval
dosavadní prezident UFME Dr. Fr. Miljenko Šteko. Kromě
asi padesáti provinciálů a kurátorů z Evropy se tohoto
zasedání zúčastnil také generál Řádu menších bratří, P.
Massimo Fusarelli, a celá Správa františkánského řádu. Na
setkání bylo zvoleno nové vedení UFME, předsedou byl
zvolen Br. Alard Krzysztof Maliszewski, provinciál z Polska. 

18.3.2023

VÝROČNÍ ZJEVENÍ PRO MIRJANU
Vizionářka Mirjana Dragićević-Soldo měla denní zjevení od
24. června 1981 do 25. prosince 1982. Při posledním
denním zjevení Panna Maria, která jí svěřila desáté
tajemství, řekla, že se jí bude zjevovat jednou ročně, 18.
března. Tak tomu bylo i tento rok. Zjevení začalo ve 13:33 a
trvalo do 13:39.
Panna Maria dala toto poselství:
"Drahé děti, zvu vás, abyste skrze modlitbu                        
 a milosrdenství ještě lépe poznali mého Syna. Abyste se
naučili slyšet čistým a otevřeným srdcem. Abyste slyšeli,
co vám můj Syn říká, abyste duchovně prohlédli. Abyste
jako jeden Boží národ, ve společenství s mým Synem,
svým životem svědčili o pravdě. Modlete se, děti moje,
abyste mohli spolu s mým Synem všem svým bratřím       
 a sestrám přinášet jenom mír, radost a lásku. Jsem s
vámi a žehnám vám mateřským požehnáním."

14.-18.3.2023

28. DUCHOVNÍ
OBNOVA PRO
ORGANIZÁTORY
POUTÍ, VEDOUCÍCH
CENTER
MEDJUGORJE
Téma setkání bylo: "Zde je
moje matka a moji bratři!"
(Mt 12,49) Duchovní
obnovy se účastnilo více
než 200 účastníků z 25
zemí. Program se skládal z
kázáni, modlitebního
programu, adorací, 
 výstupu na Križevac aj.
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AKTUALITY
Z MEDJUGORJE



1.4.2023

PAPEŽŮV DUBNOVÝ ÚMYSL APOŠTOLÁTU MODLITBY
Modleme se za větší rozšíření kultury nenásilí tím, že se státy i občané budou
stále méně uchylovat ke zbraním.
Papež František vyzývá, abychom začínali sami u sebe. Ničivé zbraně se probouzejí k
životu již agresivním jazykem a negativním viděním světa.

16.3.2023

VÝZVA K MODLITBÁM ZA SYNODU
V říjnu se uskuteční XVI. řádné generální shromáždění
biskupské synody. Kardinál Mario Grech, generální
sekretář synody, vyzval k celosvětové mariánské
modlitbě za celý synodní proces v církvi i za říjnové
generální shromáždění.

17.3.2023

UZAVŘENA
NUNCIATURA V
NIKARAGUI
Diplomatický pracovník
Apoštolské nunciatury v
Nikaragui, mons. Marcel
Diouf, opustil
Nikaragujskou republiku.
Diplomatické zastoupení
Svatého stolce bylo
zrušeno na základě
žádosti nikaragujské
vlády z 10. března 2023. 

29.3.2023

PAPEŽ
HOSPITALIZOVÁN
Papež František byl
hospitalizován v římské
nemocnici Gemelli kvůli
infekci dýchacích cest.
Hospitalizace trvala tři
dny, propuštěn byl
1.dubna. Při pobytu
navštívil dětské
onkologické oddělení či
pokřtil dětského
pacienta.

31.3.2023

KONTINENTÁLNÍ
SYNODÁLNÍ CESTA
Po diecézní a národní části
byla zakončena i
kontinentální část synodální
cesty, ke které vyzval papež
František. Ta vedla k
většímu uvědomění si
důležitosti společného
kráčení v církvi jako
společenství a k posílení
dialogu mezi jednotlivými
církvemi a všeobecnou
církví.
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AKTUALITY
Z NÁBOŽENSKÉHO

SVĚTA



DRAHÉ DĚTI!
OBRAŤTE SE A OBLEČTE SE V KAJÍCÍ ŠAT 

A OSOBNÍ HLUBOKOU MODLITBU A V POKOŘE
PROSTE NEJVYŠŠÍHO O POKOJ. 

V TOMTO MILOSTIPLNÉM ČASE VÁS CHCE SATAN
SVÉST A VY, DÍTKA, DÍVEJTE SE NA MÉHO SYNA 

A NÁSLEDUJTE HO VSTŘÍC KALVÁRII V ODŘÍKÁNÍ 
A POSTU. JSEM S VÁMI, PROTOŽE MI NEJVYŠŠÍ
DOVOLIL,  ABYCH VÁS MILOVALA A VEDLA VÁS

VSTŘÍC RADOSTI SRDCE, VE VÍŘE, KTERÁ ROSTE VE
VŠECH TĚCH, KTEŘÍ NADEVŠE MILUJÍ BOHA.

 

DĚKUJI VÁM, ŽE JSTE PŘIJALI MOU VÝZVU.
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Poselství Panny Marie z 25.2.2023
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Poselství Panny Marie z 25.3.2023

DRAHÉ DĚTI!
NECHŤ JE VÁM TENTO ČAS

ČASEM MODLITBY.



Vydejte se s Centrem Medjugorje, z.s. na poutní cestu
k Panně Marii do Medjugorje. 
Nechejme se Jí vést blíž k Ježíši. Ona na nás čeká...

TERMÍNY POUTNÍCH CEST DO MEDJUGORJE

14 GOSPA

TERMÍNY AUTOBUSOVÝCH POUTÍ:

POZVÁNKY Z 
CENTRA MEDJUGORJE

VÍCE INFORMACÍ A PŘIHLAŠOVÁNÍ:

www.centrum-medjugorje.cz

14.-20.4.2023   SVÁTEK BOŽÍHO MILOSRDENSTVÍ
25.-31.7.2023   FESTIVAL MLÁDEŽE - MLADIFEST + moře
13.-19.8.2023   NANEBEVZETÍ P.MARIE + moře
24.-30.9.2023   SVATÝ VÁCLAV, MODLITBA ZA NÁROD

"Neste břemena jedni druhých 
- tak naplníte zákon Kristův." Gal 6,2

Zveme vás 1x měsíčně ke společné ONLINE
MODLITBĚ ZA ÚMYSLY, KTERÉ NÁM LIDÉ
SVĚŘUJÍ prostřednictvím formuláře na webových
stránkách Centra Medjugorje. Společně budeme
prosit a svěřovat Pánu úmysly, které trápí naše
bratry a sestry           v Kristu. Připojte se k tomuto
duchovnímu společenství modlitby a blízkosti.
Online modlitba probíhá na YOUTUBE kanále
Centra Medjugorje 25. v měsíci v 19 hodin (v
některých případech z organizačních důvodů 13.
v měsíci). 
Odkaz na vysílání: https://www.youtube.com/@centrummedjugorjeCZ



Medjugorje 10.7.2022 jsem dostala odpověď na svou touhu: do Medjugorje se jezdí
na osobní pozvání Panny Marie, což jsme obě i s Barčou konečně dostaly.
Začala jsem o Medjugorje doma mluvit už o Vánocích 2021. Ten rok v září mi přišel
email od známého, že se uvolnila nějaká místa v autobuse do Medjugorje, ale bylo to
hodně narychlo. Začala jsme se za to modlit růženec. V tu chvíli jsem měla silný
pocit, že tam opravdu pojedu, a to nejen já s celou rodinou, ale i Barča. Byla jsem
trochu zklamaná, když jsem zjistila, že peníze na tento zájezd v září prostě nepřišly,
ale věřila jsem, že se mi moje přání splnilo... Jen ještě Pán čeká na správný čas. A tak
jsem děkovala.
V únoru 2022 jsem měla velkou touhu vyjít s dětmi na Hostýnek a tak jsme si s
Tobikem a Rozinkou udělali mini pouť. Tam jsem na nástěnce objevila pozvánku na
červencovou pouť do Medjugorje. Zaujalo mě to a hned druhý den jsem to zavolala
Barči a zároveň se přihlásila. V tu chvíli jsem ani na minutu nezapochybovala, že by
taková pouť pro mě nebyla, když mám koncem července termín porodu. Celou dobu
jsem se tedy za pouť do Medjugorje modlila, abychom to všichni zvládli, i já jako
těhulka v 9.měsíci. Přiblížil se čas odjezdu a ačkoli jsem se modlila i za balení a
přípravu na cestu, bylo to znovu celkem vyhrocené, ale pravděpodobně méně než
obvykle. Přišel den odjezdu. Ku podivu se všechno stihlo a my usedli do autobusu.
Cesta 14 hod před námi, ale já i děti jsme část prospali. V autobuse jsme se
pomodlili růženec a naučili nové písničky, které nás teď pořád provází: Gospa,  Majka 

SVĚDECTVÍ ELIŠKY B.:

POŽEHNANÁ
POUŤ V 9. MĚSÍCI
TĚHOTENSTVÍ
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Jsou to dva roky, co jsme se s
kamarádkou Barčou modlily u nich v
obýváku, abychom mohly jet do
Medjugorje. Tolik jsem toužila na to
místo   jet.   V   autobuse   cestou   do



moja a Zdravo, kraljice mira. Byla jsem tak vzrušená, když jsme přijeli do Medjugorje,
že jsem nadšeně pozorovala i benzinku s nápisem Medjugorje. Po chvilce jsme
projeli kolem kostela sv. Jakuba staršího, který je patronem poutníků a po kterém se
jmenuje náš nejmenší miláček. Další den ráno jsme hned po snídani vyrazili se
skupinou na Podbrdo. Pomalu jsme postupovali po kamenech nahoru. Měla jsem
Nordic hole, které mi pomáhaly v jistější chůzi. Bylo to jako zázrak a splněný sen.
Cítila jsem tolik vděčnosti, když se objevila socha Gospy. Byla jsem tak neuvěřitelně
vděčná Bohu a Panně Marii, že jsou věrní, že mě dovedli na toto požehnané místo i s
mým milovaným mužem. Tolik lásky, dojetí a vděčnosti. Prostě krásný okamžik
úplného štěstí a blaženosti s vděčností. Modlila jsem se ve stínu a najednou jsem
cítila takový neklid, syn Tobík mi do zad hodil kamenem. Naštěstí netrefil. Dominika
zase zmáhala úzkost a Michalka zničehonic kreslila pentagram na kámen a
najednou, přímo u sochy Panny Marie, Královny míru, odpadla mladá  žena.   Seběhli 
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se lékaři a kněží. Žena začala křičet a nadávat. Po
chvilce, kdy se u ní kněží a lidé modlili, začala
plakat a v kleče chválila Pána. Následoval další
program, který završil večerní modlitební program
- 3 růžence, mše svatá a adorace... To všechno
zvládly i naše malé děti (2 roky, 4 roky a 7 let).  
Neuvěřitelný pokoj a láska, kterou cítily i děti, nám
všem pomohl hluboce prožít především adoraci.
Děti teda adoraci prožily spíš hraním si s kamínky
a klacíky. Ale i tak byla atmosféra velmi klidná a
pokoj Boží se rozléval v srdcích všech.
Navštívili jsme Majčino selo, mateřskou vesničku
pro děti, či komunitu Cenacolo, kde se léčí závislí
lidé. Byla to velmi silná svědectví. 
A pak jsme měli svědectví Gorana, bývalého
narkomana, který se mnohokrát pokusil o
sebevraždu, chtěl zabít svého otce a nevlastní
matku, často byl ve vězení či na psychiatrii, měl
zničené psychické i fyzické zdraví a dnes je v
pořádku, má ženu a 5 dětí a svědčí o víře, která ho
vytáhla z temnoty. To je vážně borec a jeho
nádherné svědectví Boží moci nad zdánlivě
ztracenými a nepolepšitelnými mě velmi
povzbudilo. Vlilo mi to naději do srdce, že můj
brácha, který je drogově závislý, přece jen není
úplně ztracený. Jen se nesmím přestat za něj
modlit.



zdůraznil: "Než půjdeš na rande, zeptej se ho/jí, kde má svůj růženec a když žádný
nevytáhne, nikam s ní(m) nechoď, protože společná modlitba je to, co dodává
vztahu milost, lásku, přijetí, sebeobětování a nerozlučně pouto."
Poslední den jsme se soukromě vydali ještě k Modrému kříži. Davídek (2 roky) ten
den nechtěl pustit Písmo z ruky a vzal ho k Modrému křížku a Dominik po modlitbě
růžence "náhodně" otevřel a četl: Ale řekl mi: „Moje milost ti stačí. Má moc se plně
projeví uprostřed slabosti.“ Milerád se tedy budu chlubit svými slabostmi, aby na mně
spočívala Kristova moc. (2. Korintským 12,9) A dále: Blaze tomu, kdo si všímá chudáka
a ubožáka, za to ho vysvobodí Hospodin v nouzi. Hospodin ho bude chránit, zachová ho
naživu, učiní ho šťastným na zemi, nevydá ho zvůli jeho nepřátel. Hospodin mu pomůže
na bolestném lůžku, v nemoci z něho sejme veškerou slabost. (Ž 41) Toto živé slovo
manžela provází tímto časem.
Odpoledne jsem se ještě zastavila v kostele sv. Jakuba staršího, kde jsem po růženci
uslyšela Mariin hlas, kdy mi slíbila, že všechny mé prosby budou vyslyšeny a můj
porod proběhne až 1.8., což se také vyplnilo. (Návrat domů byl 17.7.2022)
Večerní modlitební program byl poslední a dojemný zážitek z Medjugorje (jako
bychom se loučili s naším domovem, s naší maminkou), protože pak jsme už
nasedli do autobusu a čekala nás cesta zpět, cesta pokání, protože jsem tentokrát
moc nespala.
Pokoj Mariin nám nějakou dobu vydržel. Jen pak v šestinedělí se opět otevřela stará
témata a je třeba zahojit staré jizvy. Jenže Ježíš uzdravuje nejen rány, ale léčí i jizvy,
jak jsem pochopila od Pána na seslání Ducha Svatého na konci Sieverse, tak bojuji a
důvěřuji.
Kubíček, náš nejmladší chlapeček, se vždy uklidní, když někdo zpívá Gospa, Majka
moja... Je to dáreček od Panny Marie a to doslova, tak klidné dítě jsme ještě neměli.
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Večer jsme jen naše rodina vyrazili k
modrému křížku a na Podbrdo už po
tmě. U modrého kříže jsem cítila i
viděla milosrdný pohled Matičky Panny
Marie, kterým jakoby mne konejšila.
Ráno se mělo vstávat brzy a v 5 vyrážet
na Križevac, ale já v noci tvrdnutím
břicha nespala a bála se, že porodím v
Bosně. Nadopovala jsem se
magnesiem a kontrakce během dne
přestaly. Križevac počká na moji nebo
naši další návštěvu. Další svědectví
bylo v Hradu u Patricka a Nancy.
Patrick    se      obrátil     k     mladým   a 

Použité foto u článku: rodinný archiv Elišky B.



MATKA NÁS
MILUJE A VEDE

K RADOSTI SRDCE
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ZAMYŠLENÍ NAD POSELSTVÍM:



"Drahé děti! Obraťte se a oblečte se v kající šat a osobní hlubokou modlitbu                
a v pokoře proste Nejvyššího o pokoj. V tomto milostiplném čase vás chce Satan svést
a vy, dítka, dívejte se na mého Syna a následujte Ho vstříc Kalvárii v odříkání a postu.
Jsem s vámi, protože mi Nejvyšší dovolil, abych vás milovala a vedla vás vstříc radosti
srdce, ve víře, která roste ve všech těch, kteří nadevše milují Boha.
Děkuji vám, že jste přijaly mou výzvu." (Poselství 25.2.2023)

V tomto poselství
můžeme vidět čtyři
důležité věci, které nám
naše nebeská Matka,
Královna míru, říká:
- Satan pracuje a chce
nás svést,
- Panna Maria říká, že je
s námi,
- ukazuje nám cestu, jak
se nenechat Satanem
svést na scestí,
- odhaluje nám svůj plán
s námi,
- Pana Maria je matka a
matka chce chránit své
děti před nebezpečím,
které na ně číhá.
Proto nás varuje, že nás
chce Satan svést.

Satanova metoda
svádění spočívá v
nasměrování našich očí
a srdcí od Boha a
modliteb k materiálním
věcem, k tělesným
potřebám (jídlo...),
abychom se zabývali
vším možným,
abychom se vzdálili
Bohu a modlitbě,
abychom již více 
 necítili potřebu po
Bohu a pak abychom
jednou řekli: Boha
nepotřebuji! Můžu žít
dobře bez Boha! Jen
slepý člověk nemůže
vidět, jak velký úspěch
má Satan v dnešním
světě! Příběh z prvních

...Panna Maria,
nebeská Matka, 
je s námi!
Strach a starosti
zmizí a objeví se
radost, vděčnost 
a vnitřní bezpečí...
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stránek Bible o hadovi,
který nasměrovává
pohled Adama a Evy od
Boha ke krásným
plodům, není jen příběh.
To je realita! Ač si to
neuvědomují, lidé v
dnešní době většinou
věří v „hada“     a řídí se
jím. Satan nikdy nemluví
o hříchu, ale v pozadí
všeho, co dělá, je jeho
záměr, abychom do
hříchu upadli, aby nás
hřích zaslepil, zotročil a
učinil povrchními.
Satanovo působení není
hned poznat, protože na
člověka působí
prostřednictvím
„maličkostí“.  Panna 



b) dívat se na Ježíše v
hluboké osobní modlitbě,
v adoraci, v modlitbě před
křížem, při čtení
evangelia.
Proč nás Panna Maria
vyzývá k „hluboké osobní
modlitbě“? Protože
Satanovým záměrem je,
abychom zůstali na
povrchu. A zůstat na
povrchu znamená
„nezakořenit“, nezesílit.
Jako takové nás snadno
zničí. Hluboká modlitba je
modlitba srdcem. V ní
sestupujeme do hlubin
Boží lásky. Nezůstáváme
na povrchu, v monologu,
pouze v modlitbě slovy,
ale otevíráme svá srdce
Božímu slovu a lásce. Jako
Marie, Ježíšova a naše
matka.
Proč Panna Maria
zmiňuje nejen hlubokou,
ale také osobní 
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Maria však jako pravá
matka své děti utěšuje.
Utěšuje nás tím, že nám
říká, že je s námi. Bude v
nás velká radost, když
pochopíme: Panna Maria,
nebeská Matka, je s námi!
Strach a starosti zmizí a
objeví se radost,
vděčnost a vnitřní
bezpečí.
Představme si, Panna
Maria, matka Ježíšova,
nám dává poselství každý
měsíc! Panna Maria k
nám promlouvá dnes, v
naší době! K Tobě a ke
mě! Není to úžasné? Není
teď čas se probudit a
začít?
Ze slov Panny Marie
vidíme, že ještě není
pozdě, že ještě můžeme
odpovědět na Její volání.
Panna Maria dělá opak
Satanových činů: vyzývá
nás k obrácení, ke změně
našeho pohledu, tedy k
nasměrování našeho
pohledu k Ježíši. „Obraťte
se... a vy, dítka, pohleďte
na mého Syna a
následujte ho na Kalvárii.
v odříkání a půstu“. 
Způsoby, jak můžeme
zůstat svobodní:
a) odříkání a půst, aby se
v nás probudila touha a
potřeba Ježíše;

Abychom pochopili, co je
osobní modlitba, musíme
nejprve rozlišit, co je to
člověk.
Objevuje se reflexe, že člověk
je autonomní, do sebe
uzavřená bytost, která
spočívá sama v sobě a žije
pro sebe. Ale když se
podíváme pozorněji, vidíme,
že člověk se nemůže stát
člověkem bez vztahů s
ostatními. Být člověkem je
vývoj, který závisí na vztahu k
ostatním (rodičům, přátelům,
učitelům a okolnímu světu).
Pravda, každý člověk je
nezávislý, jedinečný a
neopakovatelný, ale důležitý
je jeho vztah k ostatním.
Pokud tento předpoklad
vyloučíme, nezůstane nic.
Vytvoří se prázdnota. Proto
být člověkem znamená být
ve vztahu. Zvláště důležitý
vztah pro rozvoj člověka je
vztah s Bohem. Lidská
důstojnost je založena na



Duchem svatým. 
Můžeme číst knihy o
Bohu, teologické knihy a
časopisy – což je velmi
dobré a důležité – ale
takto zůstaneme na
úrovni vědomostí o Bohu.
Pouze v modlitbě srdcem
vstupujeme do vztahu,
osobního vztahu s
Bohem, s Ježíšem. Proto
je modlitba srdcem
nepostradatelným
úkolem věřících. 
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přesvědčení, že každý
člověk je osobou
stvořenou Bohem, kterou
Bůh nazývá zvláštním
jménem a zvláštním
způsobem ji miluje.
Každý člověk jako člověk
je jedinečný a
neopakovatelný.
Tento vztah se odehrává
v modlitbě srdcem, ve
kterém člověk stojí ve
vztahu s osobním Bohem
– s Otcem, se Synem a s 

Osobní modlitba je tedy
setkáním mezi lidskou a
božskou osobou, setkáním
osob, které jsou mezi sebou
v úzkém, důvěrném,
přátelském vztahu. Setkání
mého já s božským Ty.
Nakonec nám Panna Maria
zjevuje svůj plán: Matka nás
miluje a vede nás k radosti
srdce, ve víře, která roste.
Panna Maria chce, abychom
zažili něco nepopsatelného:
Její lásku, radost srdce a víru,
která roste a roste, když
nade vše milujeme Boha.
Toto poselství nás opět
vybízí, abychom ve svém
srdci ještě více objali naši
Matku, Královnu pokoje,
abychom jí poděkovali za Její
lásku k nám a abychom jí
pomáhali modlitbou a
půstem  uskutečnit její plány.

Existuje v životě větší a
krásnější poslání než to,
které nám nabízí Panna
Maria? 
Odpověď je jasná: Není a
nemůže být! 
Samozřejmě, pokud to
rozpoznáme a pochopíme.

Zdroj textu: 
http://medjugorje.hr/files/file/glasnik-
mira/glasnik-3-2023s.pdf (str. 16-17)



2.4.2023

VEČER MODLITEB A CHVAL S TIMOTHY
Místo konání: BRNO, Sono Centrum, Veveří 113
Popis: Modlitebně-hudební večer s kapelou Timothy.
Více na: https://www.timothy.sk/koncerty/

27.5.2023

FESTIVAL NA VÝŠINÁCH 2023
Místo konání: PRAHA, Vyšehrad
Popis: Křesťanský multiřánrový open-air festival,
který připravuje tým pod záštitou Mládeže pro Krista
Česká Republika. Jedná se o jednodenní akce nabitou
koncerty a přednáškami.
Více na: http://www.navysinach.cz/

22.4.2023

UNITED CITY ČB
Místo konání: ČESKÉ
BUDĚJOVICE, KD Vltava
Popis: Akce pro mladé,
koncerty, modlitba,
semináře, divadlo...
Více na:
https://festivalunited.cz/cesk
e-budejovice/

5.-7.5.2023

NOVÉ
NADECHNUTÍ
Místo konání: 
ŠKRDLOVICE, Hotel U Hrocha
Popis: Odpočinkový víkend
pro ženy. Téma: Cesta
životem. Na programu jsou
chvály, přednášky, sdílení,
čas pro sebe, relaxace... 
Více na: https://1url.cz/MrY5X

26.5.2023

BENEFIČNÍ
KONCERT
Místo konání: 
OSTRAVA, Katedrála
Popis: Koncert na
podporu rekonstrukce
nového zázemí Centra
pro rodinu a sociální
péče. Vystoupí španělská
houslistka Leticia Moreno  
s Janáčkovou filharmonií
Ostrava.
Více na:
https://www.prorodiny.cz/ben
eficni-koncert/a-293/
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DOPORUČUJEME
DUCHOVNÍ AKCE

https://www.timothy.sk/koncerty/
http://www.navysinach.cz/
https://festivalunited.cz/ceske-budejovice/
https://1url.cz/MrY5X
https://www.prorodiny.cz/nas-novy-dum/a-501/
https://www.prorodiny.cz/beneficni-koncert/a-293/


CENTRUM MEDJUGORJE, Z.S.:
IČO: 17544866
Tel.: +420 723 230 310
E-mail: gospa@centrum-medjugorje.cz
Web: www.centrum-medjugorje.cz
Číslo účtu: 317544866/2010 (Fio banka)

Děkujeme za vaši finanční podporu! 
Pomáháte nám šířit mariánskou úctu v naší zemi!

QR vizitka QR platba

VYDÁVÁ:

Použité fotografie v časopise: archiv Centra Medjugorje, pokud není u fotografie uvedeno jinak.

CENTRUM
MEDJUGORJE: 
S MARIÍ NA CESTĚ
K JEŽÍŠI...


